

# Referat fra mødet i skolebestyrelsen ved Ringkøbing Skole

**Mandag d. 28. november kl. 18.00 – 21.00 på afdeling Rindum**

Vi starter mødet allerede kl. 18.00, da vi gerne vil spise lidt mad undervejs og afslutte med julehygge.

Fraværende: Stina, Per, Lise Lotte, Tine

<b>Dagsorden:</b>	<b>Beslutning:</b>
<p>18.00 – 18.05 Pkt. 196 <b>Godkendelse af referat:</b> (Fast punkt)</p> <p><b>Sagsfremstilling:</b></p> <p><b>Bilag:</b> Referat fra skolebestyrelsesmødet d. 25. oktober er tidligere udsendt.</p> <p><b>Indstilling:</b> Info</p>	<p>Der er ikke indkommet ændringer til referatet fra sidste møde i skolebestyrelsen. Referatet er godkendt.</p>
<p>18.05 – 18.15 Pkt. 197 <b>Nyt fra eleverne:</b> (Fast punkt)</p> <p>Dette er et fast punkt på dagsordenen, hvor eleverne fra de to elevråd har mulighed for at fortælle om det, der netop rører sig hos dem.</p> <p>Punktet er til drøftelse.</p>	<p><b>Fra Rindum:</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Der er talt meget om Galla-fest – det går umiddelbart godt.</li><li>• Ønsker fra eleverne: Der ønskes puder på trapperne. Tamponer og bind på toiletterne – kan altid fås ved henvendelse på kontoret. Bør informeres om til piger. Bedre mad i boden – boller og osteboller. Gerne mindre hold i valgfag. Der ønskes spejle i alle klasser over håndvasken. Stole er stadig et issue – det er svært at få plads til 2 stole under et bord. Der ønskes overdækket cykelparkering til OVB. Der ønskes adskilte toiletter til OVB. Der ønskes overdækkede være-rum til frikvartererne.</li><li>• Det drøftes, hvordan elevrådet på afdeling Rindum kan arbejde videre med forslagene – eks. via arbejdsgrupper. Dette tages med tilbage.</li></ul>

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Der arbejdes pt. med bænke i uderummene. Liv bringer med tilbage til elevrådet.</li> </ul>
<p>18.15 – 18.35 Pkt. 198 <b>Meddelelsesbogen</b> Arbejdsgruppen har udarbejdet et oplæg til meddelelsesbogen samt de principper, omkring brugen af meddelelsesbogen, der skal tilføjes princippet for skole-hjemsamarbejdet.</p> <p>Oplæg fra arbejdsgruppen.</p> <p><b>Indstilling:</b> Punktet er til drøftelse</p>	<p>Der har været møde i arbejdsgruppen. Oplæg til arbejdsgruppen er udleveret på mødet. Lokal udmøntning samt skabelon er gennemgået.</p> <p>Det er bestyrelsens holdning, at eleven skal vælge et selvvalgt fokuspunkt indenfor et fag/emne, og at dette evalueres efter år 1.</p> <p>Det er bestyrelsens holdning, at der skal følges op på aftaler indgået på hhv. elevsamtale og skole-hjem samtale i indeværende skoleår.</p> <p>Det er nu aftalen, at de 4 lærere som deltog i arbejdsgruppen, tager udspillet med tilbage til egen 'elevgruppe' til drøftelse og sparring – evt. feedback herfra sendes til egen leder.</p> <p>Herefter præsenteres udspil på lærermøde/pædagogisk forum medio december 2022.</p> <p>Udspil om meddelelsesbog forventes endeligt godkendt på bestyrelsesmøde i januar 2023.</p> <p>Bestyrelsen ønsker at evaluere (foreløbig evaluering) år 1 med meddelelsesbogen inden sommerferien.</p>
<p>18.35 – 19.00 Pkt. 199 <b>Hvad gør vi for de dygtige elever?</b> Folkeskolen er mangfoldig, og det betyder, at der er elever med behov for støtte såvel fagligt som socialt, ligesom der er elever, der har brug for yderligere udfordringer. Vi har forskellige tilgange til at indfri dette, og på mødet vil vi især sætte fokus på de elever, der efterspørger faglige udfordringer.</p> <p><b>Indstilling:</b> Punktet er til drøftelse</p>	<p>Bente Marie gør rede for, hvordan LUX arbejder med dygtige elever – hvilke tilbud er der pt og hvad tilbuddene bidrager til?</p> <p>Liv fortæller om tiltag DUDIDA.</p> <p>Gitte gør rede for forsøg med samarbejde med LUX fra Alkjær, som var forbundet med en del udfordringer, samt hvordan der arbejdes med at udfordre dygtige elever i klasserne.</p> <p>Kan skemaet tilrettelægges, så eleverne i højere grad ikke oplever, at skulle gå fra et fag med klassen? Kan vejlederne/LUX i højere grad understøtte i klassen fremfor for på hold? Kan vejlederne i højere grad medvirke til co-teaching forløb? Kan der laves forløb indenfor humanistiske fagområder også – her opleves spredningen stor.</p>

	<p>Der arbejdes pt. med ressourcetildelingen på afdeling Rindum samt fremtidige muligheder omkring den videre udvikling af LUX indsatsen.</p> <p>Der er ligeledes samarbejde med ungdomsuddannelserne om særlige uv-tilbud til overbygningen. Samarbejdet er dog ikke helt så formaliseret som tidligere, hvor man havde et hæfte med tilbud, men ca. i samme omfang.</p>
<p><b>SPISEPAUSE</b></p>	
<p>19.30 – 19.55 Pkt. 200 <b><u>Princip for klassedannelse</u></b> I forbindelse med fordeling af kommende børn til 0. klasse ved skoleindskrivningen i januar, skal der i skolebestyrelsen tages stilling til, hvorvidt der skal udarbejdes et lokalt princip, der rummer såvel fordeling mellem afdelingerne samt den efterfølgende klassedannelse.</p> <p><b>Bilag:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Princip for undervisningens organisering</li> <li>• Procesplan for fordeling af kommende 0. klasser</li> <li>• Princip for fordeling af børn i Ringkøbing</li> </ul> <p><b>Indstilling:</b> Punktet er til drøftelse</p>	<p>MBR gennemgår baggrunden for dette punkt.</p> <p>Forvaltningen er blevet opmærksom på, at der ikke politisk kan udarbejdes principper, der 'overruler' skolelederens kompetencer.</p> <p>Udspil til tilføjelse i princip for undervisningens organisering samt procesplan for fordeling gennemgås.</p> <p>Princippet er tilrettet og vedtaget på mødet. Lægges på hjemmesiden efterfølgende.</p>
<p>19.55 – 20.05 Pkt. 201 <b><u>Økonomi</u></b></p> <p>Budgetopfølgning pr. 31.10. 2022</p> <p><b>Bilag:</b> Budgetopfølgning kommer på mødet</p> <p><b>Indstilling:</b> Punktet er til drøftelse</p>	<p>Budgetopfølgning er gennemgået.</p>
<p>20.05 – 20.15 Pkt. 202 <b><u>Trafiksikkerhed på afdeling Rindum</u></b> Opfølgning på mødet med forvaltningen.</p>	<p>Punktet er drøftet. Der arbejdes fortsat på forbedring af sikkerheden. Der er møde på fredag med Teknik &amp; Miljø ang. dette.</p>

<p><b>Indstilling:</b> Punktet er til orientering</p>	
<p>20.15 – 20.25 Pkt. 203 <b>Hvem er med 2/4 år i skolebestyrelsen?</b> Hvem sidder på hvilket mandat?</p> <p><b>Indstilling:</b> Punktet er til drøftelse</p>	<p>2-års valgperiode <b>d. 1. august 2022 – 31. juli 2024:</b> Jens Stina Anders</p> <p>4-års valgperiode <b>d.1. august 2022 – 31. juli 2026:</b> Karin Henrik Conni Per</p>
<p>20.25 – 20.35 Pkt. 204 <b>Orienteringspunkter</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Personalesituationen</li> <li>• Skoleudviklingssamtalen med distriktslederen</li> </ul> <p><b>Indstilling:</b> Punktet er til orientering</p>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Der orienteres fra skoleledelsen.</li> <li>• Der orienteres om skoleudviklingssamtalen, som er afprøvet afviklet med distriktsleder. Forventet får vi mere info om fremtidig form og indhold på skoleudviklingssamtaler.</li> </ul>
<p>20.30 – 21.00 Pkt. 205 <b>Eventuelt</b></p>	
<p><b><u>Punkter til kommende møder</u></b></p>	<p>Antimobbepplan – trivselsplan (der er nedsat en arbejdsgruppe under MED, der kommer med et oplæg, når de er færdige)</p> <p>2 principper – arbejdet med de 2 principper, som ikke blev godkendt på mødet d. 5/5.</p> <p>Trafiksikkerhed – Alkjær <b>OBS Trafik til og fra skole i det hele taget.</b></p> <p>Evaluering skoleudviklingssamtale.</p> <p>Forældreinddragelse – hvor meget skal forældre inddrages i skolen og hvorfor/hvordan skal forældre inddrages?</p>

	<p>Overgangen til overbygningen (18. januar 2023) – OBS princip for undervisningens organisering genbesøges evt.</p> <p>Opfølgning på punkt: Hvad gør vi for de dygtige elever? (i løbet af foråret)</p>
--	--

**Næste ordinære møde er onsdag d. 18. januar på afdeling Alkjær**